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Theo van de Zande
Rosmalen

V andaag, op de  Internati-
onale Dag Tegen Ra-
cisme en Discriminatie, 
doet Kenrick Gunther – 
Rosmalense muzikant 

met Surinaamse roots – een oproep: 
,,Laten we vooral samen uitzoeken 
hoe het verder moet.”

Met zijn stofzuiger raast hij nog 
even door zijn huiskamer in de Ros-
malense hoeves. Langs de piano, de 
kasten vol boeken, cd’s en dvd’s. Hier 
woont een muziekliefhebber, zoveel 
is duidelijk. Er klinkt een veront-
schuldiging: ,,Let niet op de rommel. 
Man alleen hè.”

Dat ‘alleen zijn’ geldt voor zijn 
huis. Niet voor het leven van de per-
cussionist, muziekleraar, weduw-
naar, vader, opa en Nederlander met 
Surinaamse roots. De 66-jarige Ros-
malenaar is het allemaal én hij is op-
richter van de stichting  Wi Eygi Fasi, 
(op onze eigen manier) waarmee hij 
de kennis over de Caraïbische cul-
tuur wil uitdragen en begrip wil 
kweken voor het slavernijverleden.

Dat laatste lijkt gelukt. Premier 
Rutte maakte eind 2022 namens de 
Staat excuses voor het slavernijver-
leden. Soms hoor je een diepe zucht 
en mensen zeggen: ‘Kunnen we er 
nu over ophouden?’ Wat denkt u?
,,Hoezo ophouden. We beginnen pas. 
Er is nog helemaal niks veranderd.  
Natuurlijk is het goed dat er met de 
excuses zaken in het openbaar be-
noemd zijn over het leed dat zoveel 
mensen is aangedaan. Dat is nooit 
eerder gebeurd. Maar het is pas een 
begin. De geest is nu uit de fles en we 
weten niet hoe we met die geest om 
moeten gaan. Ik weet het ook niet. 
Nog niet. Dat zullen we met elkaar 
moeten uitzoeken.”

Hoe ziet u dat voor zich?
,,Ik ben door de gemeente Den Bosch 
gevraagd om mee te denken hoe we 
ook in onze stad op 1 juli kunnen 
 herdenken dat het 160 jaar geleden is 
dat de slavernij werd afgeschaft en 
150 jaar geleden is dat de laatste slaaf 
vrij kwam. Zo’n herdenking is prima 
maar laat het geen ééndagsvlieg 
 worden. Gesprekken zijn er ook ge-
weest in het verleden, maar wat heb-
ben die nu helemaal opgeleverd. Veel 
te weinig. Dat moet anders. Een 
vriend van mij haalde een Chinees 
gezegde aan: ‘Ga en drink van de 
bron’.”

Klinkt mooi, maar wat betekent het?
,,Wij zijn de bron. Mensen uit de Ca-
raïben, de inheemse bewoners en 
mensen met Afrikaanse, Hindoe-
staanse of Javaanse roots. Dat zijn de 

experts. Dat hoeven geen doctoran-
dussen of professoren te zijn, maar 
verpleegsters, bouwvakkers, schoon-
makers. Mensen die weten hoe het in 
het dagelijks leven gaat. Die nog 
steeds te maken hebben met racisme 
en discriminatie. Die wel moesten le-
ren dat de Rijn bij Lobith ons land 
binnenkomt en over zwart- en rood-
bont vee. Maar over hun eigen cul-
tuur en het slavernijverleden nauwe-
lijks iets onderwezen werd. Luister 
nou eens echt naar wat hen bezig-

houdt. Voel je vooral niet bedreigd. 
Zeg niet te snel: het gaat toch goed, 
wat zeur je nou.”

Hoe speelt dat in uw eigen leven?
,,Ik heb jarenlang met een grote 
woede rondgelopen. Een boosheid 
die ik niet kon plaatsen. Als jonge 
muzikant liep ik met dreadlocks en 
zonnebril. Ik deed aan vechtsporten 
en ging confrontaties – verbaal en fy-
siek – niet uit de weg. Niemand deed 
mee wat, dat gevoel.  Als ik vond dat 
mij onrecht werd aangedaan, kon ik 
schreeuwen en tieren. Dan werd ik 
weggezet als radicaal of activistisch. 
Wat heeft het mij gebracht? Uitein-
delijk helemaal niks.”

Hoe is dat veranderd?
,,Door te snappen waar die woede 
vandaan kwam. Dat is relevant. Dat 
begon bij mij bij voorbeeld door te le-
zen. Vooral de boeken van de Ameri-
kaanse schrijver James Baldwin le-
verde herkenning en erkenning op 
van datgene waar ikzelf mee rond-
liep. Ik ben me ook veel meer gaan 
verdiepen in het slavernijverleden en 
de rijke cultuur van het Caraïbisch 
gebied. Ik weet zo steeds beter wie ik 
ben, waar ik vandaan kom, waar ik 
voor sta. En durf trots te zijn op mijn 
roots.”

‘Zeg niet te snel: het gaat 
toch goed, wat zeur je nou?’
Excuses gemaakt, kunnen we nu ophouden over het slavernijverleden? Zeker 
niet, stelt Kenrick Gunther uit Rosmalen resoluut. ,,Nu beginnen we pas. De geest 
is uit de fles.”

Dat draagt u uit met de stichting Wi 
Eygi Fasi. Wat is het doel?
,,Door muziek, beeldende kunst, 
boeken of koken ook anderen te laten 
zien hoe rijk die Caraïbische cultuur 
is. Als muzikant ligt daar mijn groot-
ste kracht. Ik ben geen beleidsmaker, 
wil ik ook helemaal niet. Ik praat ook 
niet namens de gemeenschap, maar 
namens mezelf. Op die manier pro-
beer ik verbindingen te leggen.”

U bent opa van twee kleindochters. 
Wat zou u ze mee willen geven voor 
hun toekomst?
Even valt er een stilte, dan: ,,Dat zou 
ik niet precies weten. Wat ik ze mee-
geef, doe ik onbewust. Door verha-
len te vertellen, met ze te dansen, 
voor ze te koken, muziek te maken. 
Zij hebben een wit huidje, zijn blond 
en een van de twee heeft blauwe 
ogen. Dat opa een zwarte man is. Ik 
geloof niet dat ze verschil zien. Opa 
is opa.”

 a Kenrick Gunther is vanavond in 
Huis73 in Den Bosch één van de gas-
ten in een debat op de Internationale 
Dag tegen Racisme en Discriminatie. 
Het thema is: wat betekenen de sla-
vernij-excuses door de Staat en wat 
betekenen ze voor hoe Nederland 
met dit verleden zal omgaan?

l
Mijn 
kleinkinderen 
hebben een 
wit huidje. Dat 
opa een 
zwarte man is. 
Ik geloof niet 
dat ze het 
verschil zien. 
Opa is opa
 –  Kenrick Gunther

 e Kenrick Gunther: 
,,Als ik vond dat mij 
onrecht werd aange-
daan, kon ik schreeu-
wen en tieren. Wat 
heeft het mij ge-
bracht? Helemaal 
niks.’’ FOTO MARC BOLSIUS

KENRICK GUNTHER STRIJDT TEGEN RACISME EN WIL VERBINDENINTERVIEW

Kenrick Gunther 

a Kenrick Gunther uit Rosmalen 
werd in 1956 in voormalige Brits 
Guyana geboren en woonde 
daarna in Paramaribo. Zijn vader 
werkte onder meer voor Alcoa. 
a Op zijn 8ste kwam Kenrick 
naar Rotterdam waar zijn moe-
der, broer, zus en oma al woon-
den. Uiteindelijk kwam hij in Den 
Bosch terecht, trouwde en ging 
in Rosmalen wonen. 
a Kenrick volgde het conserva-
torium in Rotterdam en later de 
opleiding Master in Education of 
Arts aan de HKU.


